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� � � � � З¾стріч�з�Прем’єр-міністром

18�жовтня�2016�ро³À�À�Києві�відбÀлася�зÀстріч
Прем’єр-міністра� У³раїни� Володимира� ГРОЙСМАНА
з�³ерівни³ами�всеÀ³раїнсь³их�профспіло³�та� їх
об’єднань.�На�почат³À�зÀстрічі�вистÀпили�Голова
УрядÀ�Володимир�ГРОЙСМАН�та�Голова�СПО
об’єднань�профспіло³,� Голова�Федерації
профспіло³�У³раїни�Гри�орій�ОСОВИЙ.

У�своємÀ�вистÀпі��лава�КабмінÀ�подя³Àвав�профспіл³ам�за
співпрацю�À�найважливіших�питаннях�соціально-е³ономічно�о
розвит³À�³раїни,�забезпеченні�захистÀ�працюючої�людини,
створенні�нових�робочих�місць.

Володимир�Гройсман,�зо³рема,�на�олосив,�що�À�2017�році
в�У³раїні�має�постати�я³існа�система�оцін³и�праці�À³раїнців.
«Ми�маємо�À��2017�рі³�ввійти�з�я³існою�системою�оцін³и
праці�À³раїнців»,�–�заявив�Володимир�Гройсман.

Прем’єр-міністр� та³ож� с³азав,� що� питання� реформи
системи�оплати�праці�є�одним�з�найважливіших�пріоритетів
УрядÀ.�За�йо�о�словами�45-мільйонна�³раїна�À�центрі�Європи
з�та³ими�потенційними�можливостями�не�може�жити�та³�бідно,
я³�вона�живе�сьо�одні.�«…Значить,�щось�ми�робили�досі�не
та³»,�–�заÀважив�він.

Володимир�Гройсман�на�адав,�що�одним�з�перших�рішень
УрядÀ,�після�підписання�Генеральної�У�оди,�бÀло�підвищення
з�1��рÀдня�соціальних�стандартів�на�10%.�При�цьомÀ,�він
відзначив,�що�необхідно�пришвидшÀвати�їх�зростання.�«Для
нас�є�дÀже�важливим,�щоби�³ожнÀ��ривню,�я³а�може�бÀти
інвестована� À� підвищення� соціальних� стандартів,� тÀди
направляти.�Це�наш�пріоритет»,�–�на�олосив�Голова�УрядÀ.

Голова�СПО�об’єднань� профспіло³,� Голова�Федерації
профспіло³�У³раїни�Гри�орій�Осовий�висловив�вдячність
Прем’єр-міністрÀ�за�швид³À�реа³цію�на�ініціативÀ�профспіло³
щодо�проведення�цієї�робочої�зÀстрічі.

«Це�є�ще�одним�підтвердженням�схильності�УрядÀ�до
³онстрÀ³тивно�о�діало�À�і�об�оворення�на�альних�проблем,
я³і�тÀрбÀють�людей�і�потребÀють�вирішення�на�державномÀ
рівні,�–�під³реслив�він.�–�Генеральна�À�ода�є�я³раз�одним�із
механізмів�реалізації�соціально-е³ономічної�політи³и.�При�її
підписанні�всі�три�сторони�виявили�здоровий�пра�матизм,
що� і� ³оли� потрібно� зробити� в� інтересах� держави� і� сÀс-
пільства».

Говорячи�про�ситÀацію�щодо�цін�і�тарифів,�Гри�орій�Осовий
звернÀв�Àва�À�на�те,�що�вона�залишається�досить�с³ладною,
соціальна�напрÀ�а�не�спадає.�До�то�о�ж�в�ре�іонах�ор�ани
місцево�о� самоврядÀвання� приймають� рішення� про
запровадження�мораторію�на�підвищення�тарифів.�Хоч�із
запізненням� здійснюється� реальний� аналіз� е³ономічної
обґрÀнтованості�тарифів�на�житлово-³омÀнальні�послÀ�и�À

� � � � � Новини�медицини

ВідбÀвся�візит�дитячо�о�Àроло�а�³ліні³и�Грей
Ормонд� Стріт� (Лондон)� Абрахама� Черіана� до
львівсь³о�о� “ОХМАТДИТÀ”.

В�рам³ах�співпраці�між�³афедрою�дитячої�хірÀр�ії
ЛНМУ�ім.�Данила�Галиць³о�о,�КЗ�ЛОДКЛ�“ОХМАТДИТ”
та�шпиталем�Грей�Ормонд�Стріт�м.�Лондон�(Вели³о-
британія)�з�28-30�вересня�À�дитячій�лі³арні�“ОХМАТДИТ”
із�візитом�побÀвав�відомий�дитячий�Àроло��³ліні³и�Грей
Ормонд�Стріт,�³ерівни³�резедентÀри�Королівсь³о�о
ÀніверситетÀ�м.�Лондона�до³тор�Абрахам�Черіан.

Це�вже�дрÀ�ий�приїзд�лі³аря�із�Лондона�до�Львова.
БÀло�проведено�ряд�наÀ³ових�зÀстрічей�із�меди³ами
Львова.� Абрахам� Черіан� поділився� із� львівсь³ими
³оле�ами�сÀчасними�підходами�до�лі³Àвання��іпоспадій,
а�та³ож�розповів�про�останню�європейсь³À�³онферен-
цію�із�дитячої�хірÀр�ії�та�Àроло�ії,�я³а�бÀла�ор�анізована
літом� À� Ірландіі,� ознайомив� з� останніми� трендами
едос³опічної�хірÀр�ії�та�Àроло�ії.

До³тор�Черіан�про³онсÀльтÀвав�понад�35�дітей�із
хірÀр�ічною�та�Àроло�ічною�патоло�ією,�я³і�приїхали�із
різних� областей� У³раїни.� 29-30� жовтня� спільно� із
львівсь³ими� меди³ами� проведено� 6� оперативних
втрÀчань.�За�проведенням�операцій�мо�ли�спостері�ати
молоді�лі³арі-інтерни,�стÀденти-меди³и.�У�³лініці�бÀло
проведено�спільний�о�ляд�двох�дітей� із� с³ладними
поєднаними� аномаліями� розвит³À� та� заплановано
проведення�операцій�цим�дітям�À�Львові�на�почат³À�2017
ро³À.

***
У�Львові�пройшла�À³раїнсь³о-польсь³а�³онфе-

ренція�з�дитячої�³ардіоло�ії.
Участь�À�заході�взяли�провідні�À³раїнсь³і�та�польсь³і

меди³и.� Привітала� Àчасни³ів� ³онференції� перший
застÀпни³��олови�Львівсь³ої�обласної�ради�Парас³овія
Дворянин.�«На�цій�³онференції�я�бачÀ�ба�ато�молодих
людей,�я³і�хочÀть�мати�перспе³тивÀ�і�я³і�пра�нÀть��чо�ось
навчитися,�а�та³ож�обмінятися�досвідом�з�за³ордонними
спеціалістами,�–�зазначила�Парас³овія�Дворянин.�-�
Вітаю�та³ож�À�Львові�меди³ів-³ардіоло�ів�із�сÀсідньої
Польщі,�я³і�приїхали�на�ювілейнÀ�³онференцію.�Нам
ці³авий�ваш�досвід�та�здобÀт³и�в�лі³Àванні�діто³�з�вадами
серця.�Я�сьо�одні�Àсім�присÀтнім��À³раїнсь³им�і�польсь-
³им��лі³арям�хочÀ�побажати�Àспіхів�та�вели³их�дося�-
нень,�бо�ви�рятÀєте�і�бережете�найцінніше�–�дитяче
серце».

В� межах� цьо�о� заходÀ� бÀли� роз�лянÀті� питання
порÀшень�серцево�о�ритмÀ,�болю�в��рÀдній�³літці�та
втрати�свідомості�À�дітей,�їх�причини,�діа�ности³а�та
надання�допомо�и�в�амбÀлаторних�Àмовах.

Для�бать³ів,�діти�я³их�мають�³ардіоло�ічні�проблеми,
бÀли�прочитані�ле³ції�з�питань�психоло�ічної�адаптації
та�можливостей�фізично�о�навантаження�дітей�з�вадами
серця.�ПрисÀтні�ознайомились�із�роботою�партнерсь³ої
фÀндації�«Серце�дзєц³а»�з�Польщі.

***
У�Львівсь³ій�ОДА�Комітет�Верховної�Ради�У³-

раїни�з�питань�охорони�здоров’я�провів�засідання
“³рÀ�ло�о�столÀ”�на�темÀ�“Опі³ова�травма�в�У³-
раїні:�лі³Àвання�та�профіла³ти³а.�Вивчення�між-
народно�о�досвідÀ”.

У�засіданні�взяли�Àчасть�народні�депÀтати�У³раїни,
представни³и�міністерств�охорони�здоров’я,�освіти�і
наÀ³и,� інформаційної� політи³и,� Державної� слÀжби
У³раїни�з�надзвичайних�ситÀацій,�Львівсь³ої�обласної
державної�адміністрації,�Національної�а³адемії�медичних
наÀ³�У³раїни,�провідних�наÀ³ових�медичних�Àстанов�і
вищих�навчальних�за³ладів,�представни³и�професійних
спіло³,�міжнародних�і��ромадсь³их�ор�анізацій,�а�та³ож
професор� Гарвардсь³ої� медичної� ш³оли,� лі³ар
Бостонсь³ої�дитячої�опі³ової�³ліні³и�Генадій�ФÀйзалов.

Під� час� зÀстрічі� е³сперти� відзначили� важливість
об’єднання� зÀсиль� меди³ів,� за³онотворців� та
�ромадсь³ості� щодо� вирішення� проблеми� опі³ів� в
У³раїні.�Вели³À�Àва�À�приділили�питанню�профіла³ти³и.
О³ремо� та³ож� виділили� питання� надання� першої
долі³арсь³ої�допомо�и.

Львівщина�стала�першим�ре�іоном�в�У³раїні,�де�À
співпраці� з� амери³ансь³ими� лі³арями� з� 2012� ро³À
реалізÀється�пілотний�прое³т�спрямований�на�змен-
шення�опі³ової�травми�серед�дітей�ві³ом�до�5�ро³ів.
Та³,�за�словами��олови�профільно�о�КомітетÀ�парла-
ментÀ,� народно�о� депÀтата,� радни³а� Президента
У³раїни� з� �Àманітарних� питань� Оль�и� Бо�омолець,
³іль³ість�зареєстрованих�À�медичних�за³ладах�пацієнтів
із�опі³овими�травмами�À�Львівсь³ій�області�є�найменшою
в�У³раїні.�О³рім�то�о,�Міністерство�охорони�здоров’я�та
Міністерство�освіти�і�наÀ³и�пропонÀють�спільно�розро-
бити� та� ввести� до� навчально�о� процесÀ� за�ально-
освітніх,�професійно-технічних�та�вищих�навчальних
за³ладів�навчальні��одини�присвячені�засвоєнню�знань
з� профіла³ти³и�опі³ової� травми� та� надання�першої
домедичної�допомо�и�потерпіломÀ.

Конструктивний діалог
про нагальні проблеми

Міністерство�охорони�здоров’я�ініціювало�с³асÀвання�постанови�№95
від�25�березня�2014�р.,�я³ою�о³ремі�³ате�орії�лі³арів�бÀли�позбавлені
надбаво³�до�зарплати.�Я³�розповів�застÀпни³�міністра�охорони�здоров’я
У³раїни�Павло�Ковтоню³,�йдеться�передÀсім�про�працівни³ів�е³стреної
медичної�допомо�и,�протитÀбер³Àльозних�за³ладів,�а�та³ож�лі³арів�первинної
лан³и.

«У�2014�р.�Мінфін�без�по�одження�з�Міністерством�охорони�здоров’я
вирішив,�що�надбав³и�працівни³ам�е³стреної�допомо�и,�фтизіатрам,�я³і
працюють�в�тÀбдиспансерах,�та�лі³арям�первинної�лан³и�є�необов’яз³овими.
Але�всі�ми�знаємо�в�я³их�важ³их�Àмовах�працюють�ці�люди,�отримÀючи
³опійчані�зарплати.�Ми�хочемо�поборотися�за�лі³арів�і�домо�тися�від�ÀрядÀ
с³асÀвання�95-ї�постанови»,�–�на�олосив�Павло�Ковтоню³.

МОЗ� У³раїни� вважає,�що� с³асÀвання� на³азÀ� не� стане� додат³овим
навантаженням�для�бюджетÀ,�в�той�же�час�підвищить�мотивацію�серед
меди³ів�та�зніме�соціальнÀ�напрÀ�À.

На�адаємо,�з�ідно�з�постановою�КМУ�від�25�березня�2014�р.�№�95�«Дея³і�питання�оплати�праці�працівни³ів�за³ладів
охорони�здоров’я»�бÀли�с³асовані�державні��арантії,�встановлені�постановами�КабінетÀ�Міністрів�№�199�(«Дея³і�питання
оплати�праці�медичних�працівни³ів�системи�е³стреної�медичної�допомо�и»),�№�174�(«Дея³і�питання�оплати�праці�працівни³ів
протитÀбер³Àльозних�за³ладів»)�та�№�977�(«Дея³і�питання�оплати�праці�медичних�працівни³ів,�що�надають�первиннÀ�медичнÀ
допомо�À»).

Ухвалення�запропоновано�о�профільним�міністерством�прое³тÀ�постанови�с³асÀє�обмеження�щодо�надбаво³�та�інших
виплат,�передбачених�з�аданими�постановами.�Цей�³ро³�є�³ритично�важливим,�ос³іль³и�середній�розмір�заробітної�плати
працівни³ів�за³ладів�охорони�здоров’я�значно�нижчий�від�працівни³ів�промисловості,�освіти�та�³ÀльтÀри.

Прес-слÀжба�МОЗ� У³раїни

ре�іонах.� Але� споживачі� та³� і� не� мають� ясності� щодо� їх
е³ономічно�о�обґрÀнтÀвання�надавачами�послÀ�.

Крім�то�о,�с³азав�профспіл³овий�лідер,�життя�поставило
низ³À�ви³ли³ів�на�я³і�потрібно�спільно�реа�Àвати.�Серед
найбільш�а³тÀальних�він�назвав:

–�зростання�на�40�%�вартості�життя�(за�оцін³ою�проф-
спіл³ових�фахівців�по�споживчомÀ�³оши³À)�внаслідо³�підняття
цін�і�тарифів.�Проте�масштаби�зростання�зарплат�відповідно
до�ГенÀ�оди�–�на�10�%�–�не�пере³ривають�та³о�о�підвищення
вартості�життя;

–�анонсована�Урядом�реформа�системи�оплати�праці
мо�ла�би�по³ращити�добробÀт,�але�по³и�що�профспіл³и�не
мають�відповідних�Àрядових�за³онодавчих�пропозицій;

–�не�задіяно�ефе³тивних�важелів�із�лі³відації�забор�ованості
по�бор�ах�із�заробітної�плати�я³�À�приватномÀ,�та³�і�держав-
номÀ�се³торах�е³ономі³и.�УрядÀ�нарешті�потрібно�прийняти
рішення�про�запровадження�в�³раїні�Гарантійної�Àстанови
виплати�забор�ованостей�із�зарплати�À�випад³À�неплато-
спроможності�підприємства,�що�є�звичайною�пра³ти³ою�в
³раїнах�ЄвросоюзÀ;

–� не�має� впевненості� À� �алÀзевих� профспіло³,�що� на
�рÀдневе�підвищення�заробітних�плат�в�бюджетномÀ�се³торі
є�необхідний�ресÀрс;

–�профспіл³и�надали�свої�пропозиції�до�прое³тÀ�Дер-
жавно�о�бюджетÀ,�спираючись�на�чинні�за³онодавчі�норми,�і
потрібно�об�оворити,�що�є�можливим�для�врахÀвання�при
йо�о�прийняті.

Профспіл³овий� лідер� вніс� пропозицію,� щоб� зÀстріч
профспіло³�із�Прем’єром�завершилася�резÀльтативно�і�бÀла
оформлена� відповідними� рішеннями� і� прото³ольними
дорÀченнями.

Далі�робота�продовжилася�À�форматі�вистÀпів�міністрів�та
представни³ів� від� профспіло³� із� зазначенням� найбільш
�острих�проблем�за��алÀзевими�напрямами.

� � � � � Прое±т

Чи повернуть обов’язкові
надбавки лікарям?


